

СОДЕРЖАНИЕ

<i>Барышников В. Н., Гончарова Т. Н.</i> История Северо-Запада XX-го века на кафедре истории Нового и новейшего времени. К юбилею профессора А. В. Смолина.	10
Библиография научных трудов профессора А. В. Смолина / составитель Т. Н. Гончарова.	25

ИСТОРИЯ НОВОГО ВРЕМЕНИ СТРАН ЗАПАДНОЙ ЕВРОПЫ И АМЕРИКИ

<i>Хуснутдинов М. И.</i> Франко-русские отношения и проблема вступления Швеции в Семилетнюю войну.	33
<i>Кузнечикова Ю. С., Демичева Т. М.</i> Иностранцы издатели франкоязычной прессы как культурные посредники между Францией и Россией во второй половине XVIII века.	47

ИСТОРИЯ НОВЕЙШЕГО ВРЕМЕНИ СТРАН ЗАПАДА

<i>Смолин А. В.</i> Деятельность русского военно-морского агента Е. А. Беренса в Италии в 1915–1917 гг.	56
<i>Барышников В. Н.</i> Восток–Запад: К проблеме исторического выбора Финляндии в конце Второй мировой войны (внутриполитический аспект). . .	70

ИСТОРИОГРАФИЯ, ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ, МЕТОДЫ ИСТОРИЧЕСКОГО ИССЛЕДОВАНИЯ

<i>Plath T.</i> Empire at the Periphery? Conflicting interpretations concerning the place of Russia in World Trade during the 18 th Century.	82
<i>Петрова А. А.</i> Кубинский вопрос на страницах испанской прессы в 1868–1878 годах (по материалам газеты “La Ёроса”).	92
<i>Метелкин Е. Н., Сохор Т. Е.</i> Образ Христофора Колумба в филателии.	104

РЕЦЕНЗИИ

<i>Сидоренко Л. В.</i> Новый взгляд на историю церкви Англии в конце XVIII– начале XIX вв.	117
<i>Требования к подаче материалов в журнал</i>	128

CONTENTS

<i>Baryshnikov V. N., Goncharova T. N.</i> History of the North-West of the 20th century at the Department of Modern and Contemporary history. On the anniversary of Professor A. V. Smolin.	10
Bibliography of the Scientific Works of Professor A. V. Smolin / compiler T. N. Goncharova.	25

MODERN HISTORY OF WESTERN EUROPE AND AMERICA

<i>Khusnutdinov M. I.</i> Franco-Russian relations and the problem of Sweden's entry into the Seven Years' War.	33
<i>Kuznechikova Iu. S., Demicheva T. M.</i> Foreign publishers of the francophone press as cultural intermediaries between France and Russia in the second half of the 18 th century.	47

CONTEMPORARY HISTORY OF WESTERN COUNTRIES

<i>Smolin A. V.</i> Activities of the Russian naval agent E. A. Berens in Italy in 1915–1917.	56
<i>Baryshnikov V. N.</i> East-West: The problem of Finland's historical choice at the end of World War II (internal political aspect).	70

HISTORIOGRAPHY, CRITICAL STUDY OF SOURCES, METHODS OF HISTORICAL RESEARCH

<i>Plath T.</i> Empire at the Periphery? Conflicting interpretations concerning the place of Russia in World Trade during the 18 th century.	82
<i>Petrova A. A.</i> Cuban question on the pages of Spanish press in 1868–1878 (based on the materials of the newspaper “La Época”).	92
<i>Metelkin E. N., Sokhor T. E.</i> The image of Christopher Columbus in philately. . .	104

REVIEWS

<i>Sidorenko L. V.</i> A new view at the history of the Church of England in the late 18th–early 19th century.	117
<i>Requirements for submitting materials to the journal</i>	128